

Adam Omari, on behalf of Geita Africans, concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁹

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular:

(a) That an investigation has been conducted by a senior administrative officer into the local government organization of Geita District and that the report of this officer is at present under consideration in Dar es Salaam;

(b) That, should the result of this investigation crystallize upon a form of local government which is markedly different and markedly better than the present form, the Government would certainly do its best to put that form into operation and to rescind the present one;

2. *Notes* the intention of the Administering Authority to furnish the Council with information concerning the outcome of this investigation;

3. *Recommends* to the Administering Authority that, in matters pertaining to the establishment or reorganization of organs of local government in the Territory, it should continue to respect, to the extent consistent with the objectives of the Trusteeship System, the wishes of the indigenous inhabitants concerned.

965th meeting,
18 March 1959.

1933 (XXIII). *Pétition from Mr. Emili Malinzi* (T/PET.2/227)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Emili Malinzi concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁰

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

965th meeting,
18 March 1959.

1934 (XXIII). *Pétition from Mr. T. S. Kadyanjih* (T/PET.2/228)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. T. S. Kadyanjih concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹¹

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

965th meeting,
18 March 1959.

II. *Cameroons under United Kingdom administration*

1935 (XXIII). *Pétition from Mr. En Akanga* (T/PET.4/146)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. En Akanga concerning the Cameroons under United Kingdom ad-

⁹ See T/PET.2/225, 226, T/OBS.2/47, T/L.893.

¹⁰ See T/PET.2/227, T/OBS.2/50, T/L.893.

¹¹ See T/PET.2/228, T/OBS.2/49, T/L.893.

mittee of African Organizations et de MM. Mze Sefu et Adam Omari, au nom des Geita Africans, concernant le Tanganyika⁹,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment:

a) Qu'une enquête a été effectuée par un fonctionnaire supérieur sur l'organisation de l'administration locale du district de Geita et que le rapport de ce fonctionnaire est actuellement à l'étude à Dar-es-Salam;

b) Que, si les résultats de cette enquête permettaient de dégager une formule d'administration locale nettement différente et meilleure que le système actuel, l'Administration ferait certainement tout ce qui est en son pouvoir pour mettre cette formule en application et abroger le système actuel;

2. *Note* l'intention de l'Autorité administrante de fournir au Conseil des renseignements concernant les résultats de cette enquête;

3. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à respecter, pour les questions relatives à la création ou à la réorganisation d'organes d'administration locale dans le Territoire, les volontés des habitants autochtones intéressés, dans la mesure compatible avec les fins du régime de tutelle.

965ème séance,
18 mars 1959.

1933 (XXIII). *Pétition de M. Emili Malinzi* (T/PET.2/227)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Emili Malinzi, concernant le Tanganyika¹⁰,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

965ème séance,
18 mars 1959.

1934 (XXIII). *Pétition de M. T. S. Kadyanjih* (T/PET.2/228)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. T. S. Kadyanjih, concernant le Tanganyika¹¹,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

965ème séance,
18 mars 1959.

II. *Cameroun sous administration du Royaume-Uni*

1935 (XXIII). *Pétition de M. En Akanga* (T/PET.4/146)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. En

⁹ Voir T/PET.2/225, 226, T/OBS.2/47, T/L.893.

¹⁰ Voir T/PET.2/227, T/OBS.2/50, T/L.893.

¹¹ Voir T/PET.2/228, T/OBS.2/49, T/L.893.